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Abstract

This experiment was conducted to study the effect of feeding broiler 

chicks on diets containing different levels of  backer’s yeast Saccharomyces 

cerevisiae (Sc) as probiotic natural feed additive in productive performance, 

carcass  dressing  percentage  and  economical  efficiency.  The  experimental 

design used in this experiment was the complete randomize design (CRD). 

Total  number  of  140,  7days-  old  unsexed,  Habbard  hybrid  strain  broiler 

chicks, of approximately similar initial weight were randomly divided in to 4 

experimental groups with 5 replicates, each of 7 chicks.  The first group (A), 

fed on basal diet without feed additive (control group),  the other groups B,C 

and D were fed on basal diet supplemented with yeast (Sc) at levels 0.1 ,0.2 

and 0.3 % respectively.  The basal diet was formulated to meet the nutrients 

requirement of the broiler according to NRC, (1994). The experimental diet 

were fed for 6 weeks. 

Health  of  the  stock  and  productive  performance  parameters  were 

recorded. Dressing percentage and economical evaluation were calculated. 
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The results  indicated  that  the  yeast  (Sc)  supplemented  groups  had 

significantly (p>0.05) better body weight gain and feed conversion ratio than 

the  control  group,  while  the feed intake  and carcass  dressing percentage 

were not significantly affected by the dietary treatment.

The result showed that the control group exhibit significantly (p>0.05) 

higher mortality rate compared to yeast supplemented groups 

Economically appraised value were profitability ratio (1.12) of group 

D (0.3% yeast) was the highest of the test groups.

الملخص

على             تحتوى علئق على اللحم الدجاج تغذية أثر لدراسة التجربة هذه أجريت

الخباز     ( خميرة من مختلفة حيوية )     Saccharomyces cerevisiaeمستويات علفية كاضافة

  . الإقتصادى        والمردود التصافى نسبة الإنتاجى، الأداء على طبيعية

عدد            أستخدم حيث التجربة، هذه تصميم فى الكامل العشوائى النظام أستخدام  تم

140   ( عمر     ( فى ، هابرد تجارى هجين لحم، غير   7كتكوت ًا   مجنسة، أيام، عشوائي قسمت

ضمت            مجموعة كل الأبتدائى، الوزن فى ًا تقريب متساوية تجريبية مجاميع مكرارات،  5إلى

مكرر   الأولى      7بكل المجموعة تغذية تمت أضافة        Aكتاكيت، أى بدون أساسية عليقة على

     .( الخرى(  المجموعات أما قياسية العليقة       Dو  C, Bعليقة على تغذئتها تمت فقد

بالمستويات       الخباز خميرة اليها ًا مضاف .0.3و  0.2، 0.1الأساسية التوالى%   على

من            الصادرة اللحم للدجاج الغذائية للحتياجات ًا وفق الأساسية العليقة تكوين  تم

NRC (1994       .(لمدة التجريبية العليقة على التغذية .    6تمت المراقبة  تمت اسابيع

التصافى             نسبة حساب تم كما الإنتاجى، الأداء قياسات وتسجيل القطيع لصحة اللصيقة

الت    إلى بالإضافة .قييمللذبيحة التجربة    بنهاية القتصادى
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المضاف            العلئق على المغذاة الكتاكيت مجموعات بأن عليها المتحصل النتائج أثبتت

) ًا     معنوي أفضل كانت الخميرة الكفاءة)        P>0.05اليها ومعدل المكتسب الجسم وزن فى

أستهلك               يتأثر لم بينما القياسية، العليقة على غذيت التى المجموعة من للغذاء التحويلية

. المختلفة        الغذائية بالمعاملت ًا معنوي للذبيحه التصافى ونسبة العليقة

أظهرت            قد القياسية العليقة على المغذاة الكتاكيت مجموعة بأن النتائج أشارت

) ًا    معنوي أعلى ًل علئقها)        P>0.05معد إلى المضاف بالمجموعات مقارنة للنفوق

الخميرة.

نسبية         ربحية الأقتصادى التقييم المجموعه    1.12أظهر ) D (3فى خميرة.% 

. المختبرة      المجموعات بين الأعلى كانت حيث
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